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Šiame numeryje skaitykite:

Tęsinys 2 psl.  

3 psl. 
Pavėžėjimo paslauga Mari-
jampolės apskrityje kol kas 
pilnai naudojasi tik vilkaviš-
kiečiai 

2023 metų rugpjūtį startavo Svei-
katos apsaugos ministerijos įgyven-
dinamas bandomasis pacientų pavė-
žėjimo paslaugos projektas. Projektas 
buvo įgyvendinamas trimis etapais, 
palaipsniui įtraukiant daugiau pacien-
tų, kurie šia paslauga gali pasinaudoti.  

4 psl. 
Nuo sausio 1-osios parduo-
tuvėse galima nusipirkti pa-
sibaigusio galiojimo maisto 
produktų. Ką svarbu žinoti?

„Geriausia iki“, kaip ir sako pavadi-
nimas, yra rekomendacinė data. Daug 
produktų po šios datos yra išmetami, 
nors vis dar būna tinkami vartoti.

5 psl. 
Marijampolės politikų klau-
siame, kaip jie vertina pra-
ėjusius metus iš savo, kaip 
Marijampolės politiko, pers-
pektyvos? Ko tikisi iš Naujųjų?

6 psl.
Palinkėkime vieni kitiems 
gerumo  

Drakono metai turėtų būti sėk-
mingi, mat, pagal rytiečių astrologiją, 
Drakonas – sėkmės, galybės, išmin-
ties simbolis. 

Apie tai, kas svarbiausia ir aktualiausia Marijampolės žmonėms

Į Miesto laikraščio redakciją 
kreipėsi Tautkaičių bendruomenė. 
Čia žmonės, gavę laiškus, kad prie 
pat jų namų iškils didžiulės jėgai-
nės, išsigando. 

„Buvom šokiruoti“, – atvirai sako 
Tautkaičių bendruomenės pirmi-
ninkė Vaida Tamulynaitė – Matu-
sevičienė. „Prie pat kaimo ties Rail 
Baltica vėžę nuo LEZ‘e veikiančios 
„Juodelių“ gamyklos naktimis 
sklinda triukšmas ir dar čia „dova-
nėlė“. Kaimo žmonėms to jau yra 
per daug“.

„Gavome laiškus, kad mūsų 
žemė patenka į vėjo jėgainių apsau-
ginę zoną ir dėl to čia bus negali-
mos jokios statybos ar kitokios vei-
klos, išskyrus žemės ūkį. Štai vyras 
planavo pirkti sklypą savo verslui, 

VĖJO ELEKTRINIŲ PARKAS GRETA 
MARIJAMPOLĖS: AR BUS IŠGIRSTI GYVENTOJAI?

Kol kas klausimų – daugiau nei atsakymų
Gintarė Sabaliauskienė

Žinia apie vėjo elektrinių parko projektą pasėjo daug nerimo 
ir sukėlė dar daugiau klausimų gyventojams. Planuojamas 70 
kv.km ploto parkas, kuriame ketinama statyti iki 35 vėjo elek-
trinių, palies Tautkaičių, Dženčialaukos, Smilgių, Barštinės, 
Baraginės, Trakiškių, Igliškėlių gyventojus. 

įsirengti dirbtuves, o dabar jau vis-
kas – „ant plauko“. Taigi, mes savo 
žemėje negalėsime daryti, ką nori-
me, būsime suvaržyti“, – nerimą 
dėsto Tautkaičių gyventoja Ramu-
nė Žilinskienė. Jai antrina ir vieti-
nis Jaunutis Skirka: „Yra gyvento-
jų, planavusių šį pavasarį išsikasti 
tvenkinius, statytis pirteles, tačiau 
dabar visi planai turi baigtis. O aš 
asmeniškai jau esu įspraustas iš 
visų pusių. Tris sklypus „nugnybo“ 
geležinkelis, dabar iš kitos pusės – 
vėjo jėgainės. Aš jau praktiškai nie-
ko neturiu ir negaliu“. 

Bendruomenės pirmininkė sako, 
kad vienaip ar kitaip projektas palies 
visus kaimo gyventojus. Yra tokių, 
kurie planuoja statytis poilsio na-
mus savo vaikams, plėsti ūkinę vei-

klą ir juos jau riboja norimos statyti 
vėjo jėgainės. „Vieniems apribos 
galimybes naudotis žeme, kitiems 
apsunkins galimybes jas parduoti. 
Niekas mums nepateikia informaci-
jos apie vėjo jėgainių įtaką žmogaus 
sveikatai, naminiams gyvūnams, 
paukščių migravimui, perėjimui, 
bitėms. Apie vėjo jėgainių skleidžia-
mą infragarsą, vibraciją. Apie tai, 
kaip vėjo jėgainės lūžio ar gedimo 
metu detalės bus rūšiuojamos, per-
dirbamos...“

Kol kas, gyventojų žiniomis, 
aplink Tautkaičius planuojamos 
statyti 4 vėjo elektrinės. Ramunė 
Žilinskienė sako paskaičiavusi, kad 
vienas 167 m aukščio milžinas turė-
tų stovėti už 700 m nuo jos kiemo. 
Gyvenimo tokioje kaimynystėje mo-
teris teigia neįsivaizduojanti. 

„Kodėl negalima tų jėgainių staty-
ti toliau laukuose, atokiau nuo gyven-
vietės? Dabar viskas suplanuota prie 
pat namų“, – nesupranta žmonės.

Ankstesniuose Miesto laikraščio 
numeriuose skelbėme informaciją, 
kad projektą įgyvendinus pilna ap-
imtimi, jis kasmet generuos apie 2 
mln. eurų papildomų lėšų savival-
dybės biudžetui bei bendruome-
nėms, pigesnę ar nemokamą elektrą 
daliai gyventojų bei savivaldybės 
įstaigoms, mokykloms, darželiams. 

Tokie pranešimai gyventojus užgriuvo lyg perkūnas iš giedro dangaus

V. Tamulynaitė-Matusevičienė: „Skelbia-
ma, kad vėjo jėgainės – gėris, bet žmonių 
niekas nesiklauso“

Gintarės Sabaliauskienės nuotrauka

Asmeninio archyvo nuotrauka
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Atkelta iš 1 psl.  

VĖJO ELEKTRINIŲ PARKAS GRETA MARIJAMPOLĖS: 
AR BUS IŠGIRSTI GYVENTOJAI?

Kol kas klausimų – daugiau nei atsakymų

Vystytojai atnaujins iki 15 km ke-
lių infrastruktūros planuojamoje 
parko teritorijoje. Be to, sklypų ar 
sklypo dalių, esančių 350 metrų 
spindulio zonoje nuo vėjo elektri-
nės, savininkams bendrovė mokės 
po 100 eurų už hektarą kasmetines 
kompensacijas. Tačiau Tautkaičių 
gyventojai, girdėdami tokius paža-
dus, tik ironiškai šypsosi. 

„Tai – tik tušti žodžiai. Kur ga-
rantija, kad jie laikysis šių žodžių? 
Kelius jie tik sau iki stiebo susitvar-
kys, o kad skirs lėšų bendruomenės 
poreikiams ir infrastruktūrai, tikrai 
netikim nei vienu žodžiu. O jų siū-
lomi pinigai – tai pigus ir nuvalkio-
tas papirkinėjimas, noras apgauti 
kaimo žmones be jokio aiškumo ir 
garantijų“, – kalba Tautkaičių ben-
druomenės pirmininkė.

„Ir tos įmonės – neaiškios“, –
abejonėmis dalinasi gyventojas 
Jaunutis Skirka. „Kur garantijos, 
kad taip ir bus, kaip jie dabar pa-
sakoja? Kur garantijos, kad nevyk-
dant pažadų, mums pavyks kažką 
išsireikalauti? Dabar tik iš mūsų 

reikalauja pasirašyti įsipareigoji-
mus, o jie tik žodžiais viską... Be to, 
kaip jie mums tą pigesnę ar nemo-
kamą elektrą duos? Juk tiekėjai tai 
ne jie.“ 

Skeptiškai vardinamas naudas 
vertina ir gyventoja Ramunė Žilins-
kienė: „100 eurų už hektarą per me-
tus? Aš nei hektaro neturiu, tai kas 
iš tų kelių dešimčių eurų? Sako, kad 
nauda bus mokykloms, darželiams, 
bet mums tai nieko – mes nei vie-
no, nei kito neturim. Biblioteką, ir 
tą uždarė.“

„Jau jeigu meras džiaugiasi, kad 
per metus Savivaldybės biudžetas, 
dėka šio projekto, pasipildys 2 mln. 
eurų, tai galėjo bent mūsų biblio-
tekai iš tų milijonų suplanuot, kad 
liktų“, – sprendimais piktinasi Jau-
nutis Skirka.

Kol kas su Tautkaičių gyvento-
jais nepanoro susitikti nei Savival-
dybės meras, nei projekto vadovas. 
Pastarojo teigimu (A. Gelbūda ci-
tuotas ankstesniame Miesto lai-
kraščio numeryje), susitikimai su 
gyventojais planuojami sausio – 
vasario mėnesiais, kuomet ir bus 

atsakyta į visus kylančius klausi-
mus, o elektrinės statomos tik ra-
dus kompromisus. 

J. Skirka sako, kad šis projektas kelia įta-
rimų

Tačiau atsakymų žmonėms reikė-
jo anksčiau. Sutikti ar nesutikti (pa-
rašyti prieštaravimą), gavus informa-
vimo laiškus, gyventojai turėjo 20 d. 
terminą. O kaip tinkamai nuspręsti, 
jei nežinomybės, baimės, klausimų, 
nerimo – daugiau, nei aiškumo… 

Prieštaravimus čia statyti vėjo 
jėgaines parašė dauguma Tautkai-
čių gyventojų. Tačiau ar tai ką nors 
lems? Ar žmonės bus išgirsti? Da-
bar jie sako jaučiasi lyg kovotų su 
vėjo malūnais. Ir tiesiogine, ir per-
keltine prasme. 

Ir, nors žalioji energetika šiuo 
metu valstybėje yra vienas priorite-
tų, Tautkaičių gyventojai sako jokių 
pliusų sau nematantys. Tiesiog da-
bar jų kaimas iš ramaus priemies-
čio tampa pramoniniu rajonu, kur, 
anot žmonių, ir žemės, ir namų ver-
tė nukris, ir gyvenimo kokybė žen-
kliai sumažės. 

Belaukdami žadamo susitikimo 
su projekto rengėjais, gyventojai 
konsultuojasi su teisininkais, pla-
nuoja būsimus veiksmus, jeigu į 
jų nuomonę nebus atsižvelgta, ir 
sako, kad rankų tikrai nenuleis.  

Gintarės Sabaliauskienės nuotrauka

Svarbu suprasti, kad šie informaciniai laiškai, kuriuos gavo gyventojai, gyv-
enantys 668 metrų spinduliu nuo galimų vėjo elektrinių vietų, yra tik viena 
nedidelė viso ilgo ir itin stipriai įstatymų kontroliuojamo proceso planavimo 
dalis. Proceso planavimo etapas truks iki 2025 m., per šiuos metus didžiausias 
dėmesys bus skiriamas kompromisų su gyventojais paieškai ir poveikio aplinkai 
vertinimui. Tad tai, kas dabar prasidėjo, yra analizė, kuria tiriama, kuriose vi-
etose vėjo elektrinės nedarytų žymaus poveikio aplinkai.

Kaip minėjome, planuojame susitikti su bendruomenėmis sausio bei vasa-
rio mėnesiais, susisieksime su privačiais žmonėmis, kurie išreiškė norą pasitarti. 
Stengiamės kalbėtis su kiekvienu, su bendruomenėmis kalbėsime dėl artimiausių 
elektrinių nuo gyvenviečių, kartu spręsime ir ieškosime kompromisų, tad 
bendruomenės yra ir bus išgirstos.

Jei sakant glaustai, jau nuo praeitų metų vasario pradėti ornitologų stebėjimai 
tam, kad įsitikintume, kuriose vietose elektrinės nedarytų reikšmingo neigiamo 
poveikio paukščiams. Greta vyksta poveikio aplinkai vertinimas, kurio metu 
nustatomas galimas tiesioginis ir netiesioginis planuojamos ūkinės veiklos pov-
eikis visuomenės sveikatai, gyvūnijai ir augalijai, dirvožemiui, žemės paviršiui 
ir jos gelmėms, orui, vandeniui, klimatui, kraštovaizdžiui ir biologinei įvairovei, 
materialinėms vertybėms ir nekilnojamosioms kultūros vertybėms bei šių 
aplinkos komponentų tarpusavio sąveikai.

Gyventojų nuogąstavimai, kad vėjo elektrinių apsauginėje zonoje, kuri 
yra 300 m, nebus galima vykdyti jokių statybų ar kitokios veiklos, yra visiškai 
neteisingi. Šioje zonoje ir toliau bus galimos statybos, galima įrengti dirbtuves, 
ūkinius bei komercinius pastatus, vykdyti verslą ir, žinoma, dirbti žemę. Vienin-
telis ribojimas yra tas, kad 300 m spinduliu nuo elektrinės nėra galima vykdyti 
rekreacinės veiklos ir gyventi. Svarbu prisiminti, kad ir dabar, net žemės ūkio 
paskirties žemėje nestovint vėjo elektrinėms, yra draudžiama statyti gyvena-
mosios paskirties pastatus, išskyrus ūkininkų sodybas iki 80 kv. m, sklypuose, 
didesniuose negu 2 ha. 

Gyventojai taip pat baiminasi, kad vėjo elektrinės stovės prie pat jų namų. 
Čia svarbu suprasti, kad vėjo elektrinė negali stovėti arčiau nei 680 m, jei tam 
gyventojas nėra davęs raštiško sutikimo. Kol kas neturime tikslaus vėjo elektrinių 
žemėlapio, nes jį turėsime tik po to, kai bus baigtas vykdyti poveikio aplinkai ver-
tinimas bei suderinti žmonių pareikšti prieštaravimai. Šiuo metu išsiųsti infor-
maciniai laiškai yra tik pirminis bendruomenės informavimas apie planavimo, o 
ne statybų procesą.

Natūralu, kad kyla nerimo ir dėl elektrinių poveikio aplinkai bei žmonėms.  
Kaip ir minėjau, poveikis paukščiams ir šikšnosparniams yra tiriamas Lietuvos 
ornitologų draugijos ir šis tyrimas truks visus metus, jei jo rezultatai rodys, kad 
yra reikšmingas neigiamas poveikis paukščiams, tuomet bus taikomos papildo-

Komentuoja projekto vadovas Aidas GELBŪDA, 
parką vystančios bendrovės „Evecon”, valdančios UAB „Naudingas vėjas”, 

projekto Marijampolėje vadovas
mos apsaugos priemonės arba parenkamos kitos vietos konkrečioms elektrinėms. 
Diskusijas keliantis klausimas yra infragarsas – žmogui negirdimas garsas, kurio 
dažnis yra 1Hz-20 Hz. Žmogaus ausis yra jautri garsui, kurio dažnis yra nuo 20Hz 
iki 20 000 Hz. Svarbu suprasti, kad savijautos sutrikimų gali atsirasti tik tada, 
kai žmonių buvimo vietose infragarsas viršija 120 dB lygį. Tačiau tokio stiprumo 
infragarso vėjo jėgainės nesukelia. Daugiau informacijos apie poveikį aplinkai, 
vykdytus tyrimus visoje Europoje galite rasti projekto interneto svetainėje www.
naudingasvejas.lt

Kalbant apie gedimus ir rūšiavimą: gedimais rūpinsis parką prižiūrinti 
bendrovė, esame suinteresuoti gedimus taisyti, nes esame verslo bendrovė, ku-
rios pagrindinė veikla yra tokių vėjo elektrinių generuojama elektra. Jei elektrinė 
neveiks, elementariai, būsime investavę į pajamų negeneruojantį objektą, kas 
mums yra žalinga, tad akivaizdu, kad gedimus taisysime vos jiems atsiradus. 
Taip pat svarbu suprasti ir tai, kad po to, kai vėjo elektrinė darbą galutinai baigs, 
esame įpareigoti įstatymų pasirūpinti jos demontavimu, o gyvename teisinėje 
valstybėje, esame skaidrus ir atsakingas verslas, kuris įstatymais vadovaujasi. 

Atliepiant nerimą, kad mes, kaip projektą planuojanti vystyti bendrovė, ne-
silaikysime įstatymų ir nemokėsime nekilnojamojo turto mokesčio ir pinigų į 
bendruomenių fondą, kas bendrai sudarys 2 mln. Eur kasmet, galime atsaky-
ti tik viena: vėjo energetika yra itin griežtai prižiūrima veiklos sritis, ribojama 
daugybės įstatymų bei kontroliuojančių institucijų. Šie mokesčiai yra numatyti 
įstatymuose ir juos yra privaloma sumokėti.

Atsakymas į klausimą, kaip ta pigesnė elektra, kai parkas jau stovės, pasieks 
gyventojus, yra labai paprastas: elektrą gyventojams tieksime iš kitų turimų ir 
vystomų nutolusių gaminančių vartotojų parkų, mums tiekėju tapti nereikia. 

Baigdamas noriu akcentuoti, kad natūralu ir normalu yra baimintis naujų 
dalykų, o vėjo energetika Lietuvoje  dar tik žengia pirmuosius žingsnius. Nepai-
sant visų jos nešamų naudų, tokių kaip šalies energetinis nepriklausomumas ir 
rūpinimasis planetos ateitimi, garantuojame, kad su kiekvienu gyventoju, kuris 
gyvena arčiau nei 680 m nuo planuojamos elektrinės, bus pasikalbėta individ-
ualiai, žmonių ir bendruomenės žodis, kaip ir reikalauja įstatymai, šiame procese 
yra svarbiausias. Negana to, matydami tokių parkų vystymo pavyzdžius visoje 
Lietuvoje, norime paraginti bendruomenę gautą informaciją apie parkus vertinti 
itin atsakingai, kaimynas iš Rytų visiškai nenori, kad Lietuva taptų nepriklau-
soma, todėl net gynybos ekspertų vertinimu, dalis apie vėjo elektrines teikiamos 
informacijos dažnai yra absoliučiai klaidinga, o tai daroma siekiant stabdyti 
vėjo energetikos plėtrą. Žinoma, tokie projektai tampa ir priemone politikams 
pasisakyti siekiant savo politinės ateities. Šio parko projekto planavimas dar 
tik prasidėjo, niekas nėra galutinių sprendimų etape, pats procesas bus ilgas ir 
bendruomenė į jį bus įtraukta.
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Projekto pradžioje pavėžėjimo 
paslauga galėjo naudotis gyventojai, 
kuriems reikalinga hemodializė ar 
transplantacija, nuo spalio 1 d. įtrauk-
ta dar viena pacientų grupė – vyresni 
nei 75-erių metų amžiaus žmonės bei 
mažas pajamas gaunantys asmenys, 
na, o nuo lapkričio 1 d. šia paslauga 
gali pasinaudoti ir neįgalieji.

Nuo pat bandomojo laikotarpio 
pradžios į šį projektą įsitraukė 13 sa-
vivaldybių. Marijampolės apskrityje 
pilnu pajėgumu projekte kol kas da-
lyvauja tik Vilkaviškio rajono savi-
valdybė. Čia prie pilotinio projekto 
prisidėjo dvi įstaigos – Vilkaviškio 
rajono visuomenės sveikatos biuras 
bei Vilkaviškio ligoninė. Tuo tarpu 
Marijampolės, Kazlų Rūdos bei Kal-
varijos savivaldybėse pavėžėjimas 
teikiamas tik transplantacijos atve-
jais. Tai yra valstybinio lygio pavė-
žėjimo paslauga ir ja rūpinasi grei-
tosios medicinos pagalbos tarnyba. 

Marijampolės savivaldybės vy-
riausioji gydytoja Reda Blaškevi-
čienė pasakoja, kad 2023-iaisiais 
Marijampolės savivaldybė pacientų 
pavėžėjimo paslaugos nefinansavo, 
tačiau nuo 2024-ųjų metų liepos 1 
dienos projektą numatoma plėsti 
visos Lietuvos mastu ir prisijungti 
privalės visos savivaldybės, tarp jų 
ir Marijampolė. 

O kol marijampoliečiams pavė-
žėjimo paslaugos dar kurį laiką teks 
palūkėti, apie tai, kaip pacientams 
sekasi susigyventi su šia naujove, 
papasakojo Vilkaviškio rajono savi-
valdybės visuomenės sveikatos biu-
ro pavėžėjimo paslaugos koordina-
torė Agnė Sadauskienė.

Pavėžėjimo paslauga Marijampolės apskrityje 
kol kas pilnai naudojasi tik vilkaviškiečiai 

Laura Anelauskaitė - Jakštienė 

2023 metų rugpjūtį startavo Sveikatos apsaugos ministeri-
jos įgyvendinamas bandomasis pacientų pavėžėjimo paslaugos 
projektas. Projektas buvo įgyvendinamas trimis etapais, pa-
laipsniui įtraukiant vis daugiau pacientų, kurie šia paslauga gali 
pasinaudoti. 

„Kadangi tai bandomasis, vadi-
namas pilotinis, projekto įgyven-
dinimas, su iššūkiais tikrai teko 
susidurti – tiek pacientams, tiek 
medicinos darbuotojams. Reikėjo 
laiko ne tik apsiprasti su šia naujove, 
tačiau patyrėme ir kitokių iššūkių. 
Vienas įsimintiniausių atvejų, kai iš 
ligoninės reikėjo parvežti pacientę, 
kuri gyvena daugiabutyje, trečiame 
aukšte, ir sveria 140 kg. Tačiau ir 
tokius iššūkius, kai pacientai yra tik 
gulintys, įveikiame, nes bendradar-
biaujame su greitosios medicinos 
pagalbos tarnyba. Be to, jau besi-
naudojančių šia paslauga žmonių 
dėkingumas – neįkainojamas ir at-
perka viską,“ – patirtimi dalijasi A. 
Sadauskienė.

Jos nuomone, ši paslauga buvo be 
galo reikalinga, o pacientai nesiliauja 
dėkoję už tai, kad jiems buvo ištiesta 
pagalbos ranka, bei negali patikėti, 
kad paslauga tikrai nemokama.

„Jūs neįsivaizduojate, kaip mums 
yra gera, kad ši paslauga nekainuo-
ja, o paskaičiavus viso mėnesio biu-
džetą, kiek mums pinigėlių lieka 
maistui, mokesčiams...“ – tokie at-
siliepimai iš pacientų, kurie jau pa-
sinaudojo šia paslauga. 

„Pavėžėjimas labai svarbus žmo-
nėms, kuriems reikalinga hemodi-
alizė – juk į procedūras vykti reikia 
tris kartus per savaitę, o kol nebuvo 
pavėžėjimo paslaugos, dalį pinigų 
už keliones pacientai turėdavo susi-
mokėti patys. Taip pat šia paslauga 
džiaugiasi ir mažų kaimelių gyven-
tojai, kurių artimieji gyvena toli ir 
negali jų pavežti, bei žmonės, kurie 
turi finansinių sunkumų. Pacientas 

paimamas nuo pat namų durų ir 
pristatomas bei palydimas į gydymo 
įstaigą. Su tokiu pat rūpesčiu paci-
entai parvežami namo,“ – pasakoja 
A. Sadauskienė.

Šiuo metu Vilkaviškio rajono sa-
vivaldybėje pavėžėjimo paslauga 
veikia pilnu pajėgumu. Prioritetiniai 
atvejai – pacientai, kuriems reikia 
hemodializės, transplantacijos, bei 
onkologinėmis ligomis sergantys 
žmonės – jiems pavėžėjimo paslauga 
priklauso, nepaisant nei jų amžiaus, 
nei pajamų. Tuo tarpu pacientai, 
kurie sulaukė 75 ir daugiau metų, 
mažas pajamas gaunantys asmenys, 
neįgalieji šią paslaugą gali gauti su 
gydančiojo gydytojo patvirtinimu, 
kad pavėžėjimas yra reikalingas.  

Vilkaviškio rajono savivaldybės 
visuomenės sveikatos biuro pavėžė-

jimo paslaugos koordinatorė džiau-
giasi, kad žmonės tikrai aktyviai 
naudojasi atsiradusia galimybe. 
Vilkaviškyje jau yra 11 nuolatinių 
pacientų, kuriems reikalinga he-
modializė. Ir yra pavienių asmenų 
– daugiausia atvejų, kai pacientus 
iš gydymo įstaigų reikia parvežti 
namo. Taip pat vyksta ir valstybi-
nio lygio pavėžėjimai, už kuriuos 
atsakinga Karštoji linija, Kauno 
greitosios medicinos pagalbos sky-
rius; t. y. jeigu Vilkaviškio rajono 
gyventojai nori vykti į Kauno klini-
kas, tokie pacientai konsultuojasi 
su karštąją linija.

Paklausta, ar pastebėjo kokių 
nors trūkumų, A. Sadauskienė pa-
sakoja, kad kaip ir visur, pradžioje  
trūkumų yra, todėl aktyviai rašosi 
pastabas, stebi procesą, pacientų 
srautą bei poreikius, teikia pasiū-
lymus, kaip patobulinti sistemą, 
dalyvauja susitikimuose su kitomis 
projekte dalyvaujančiomis savival-
dybėmis ir tikisi, kad ateityje šis 
nuostabus projektas veiks visai be 
priekaištų.

„Nors mes dar tik pradedam 
įsibėgėti, aš labai tikiu, kad ši žinia 
apie naują paslaugą pasklis kuo pla-
čiau ir ja galės pasinaudoti būtent 
tie žmonės, kuriems ji tikrai labai 
reikalinga,“ – viliasi A. Sadauskienė.

Sausio 5 d. vyks nuotolinis susi-
tikimas, kuriame dalyvaus visos 47  
į projektą dar neįsitraukusios savi-
valdybės, tarp jų ir Marijampolės 
savivaldybė. A. Sadauskienė dalinsis 
jau sukaupta patirtimi bei žiniomis, 
kurios turėtų kitoms savivaldybėms 
padėti žengti pirmuosius žingsnius 
ir sklandžiau integruotis į pavėžėji-
mo paslaugos sistemą.Vilkaviškio rajono savivaldybės visuomenės sveikatos biuro koordinatorė projekto veiklose Agnė Sadauskienė

Asmeninio archyvo nuotrauka
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Nuo sausio 1-osios parduotuvėse galima nusipirkti 
pasibaigusio galiojimo maisto produktų. Ką svarbu žinoti?

Gintarė Sabaliauskienė

Šie produktai turi būti parduo-
dami atskirose lentynose, būti spe-
cifiškai, ryškiai žymimi, taip pat turi 
būti nurodyta data, iki kada jais 
būtų galima prekiauti, pasibaigus 
„Geriausias iki“ terminui. Tai gali 
būti daugiausiai 45 dienos po galio-
jimo pabaigos.

Atkreipiamas dėmesys, kad pasi-
baigus gamintojo nustatytam galio-
jimo terminui, pardavėjas nebegali 
pratęsti prekybos maisto papildais, 
mišiniais kūdikiams ir jiems skir-
tais produktais, taip pat specialiais 
medicininės paskirties maisto pro-
duktais, visos paros raciono pakai-
talais svoriui kontroliuoti.

Tačiau pasibaigusio galiojimo, 
bet dar tinkamų vartoti maisto 
produktų pirkėjai ras ne visose 
parduotuvėse. 

Prekybos tinklo „Iki“ Vidinės 
komunikacijos ir renginių projektų 
vadovė Milda Antanaitytė Miesto 
laikraščiui sakė, kad šis prekybos 
tinklas palaiko iniciatyvą produktus 

Siekiant mažinti maisto švaistymą, Seimas leido prekiauti 
pasibaigusio galiojimo, bet dar tinkamais vartoti maisto pro-
duktais. Šios maisto įstatymo pataisos įsigaliojo nuo sausio 1 d. 

Svarbu žinoti, kad ši tvarka taikoma produktams, kurie, pa-
sibaigus minimaliam tinkamumo vartoti terminui, nurodytam 
žymoje „Geriausias iki“, dar yra saugūs ir tinkami vartoti. 

Tvarka galioja kavai, arbatai, miltams, kruopoms, aliejui, ki-
tiems bakalėjos gaminiams, tačiau ne greitai gendantiems pro-
duktams. Už tokio maisto saugą ir kokybę atsako pardavėjas.

„Geriausia iki“ pardavinėti po galio-
jimo datos.  „Pirma, tai yra sąlygų 
suvienodinimas. Šiuo metu tokius 
produktus aukoti galima, o pardavi-
nėti – ne. Antra, taip sudaromos di-
desnės galimybės įsigyti kokybiškų 
produktų pigiau ir taip gerokai bei 
sumaniai sutaupyti. Trečia, maži-
namas švaistymas, ypač namų ūkių 
lygmenyje“. „Iki“ atstovė pabrėžia, 
kad „Geriausia iki“, kaip ir sako 
pavadinimas, yra rekomendacinė 
data. Daugybė produktų po šios da-
tos yra išmetami, nors vis dar būna 
tinkami vartoti. „Net jeigu pirkėjai 
ir nepirks tokių produktų parduotu-
vėse, vien „legalizavimo“/„normali-
zavimo“ veiksmas (tokios praktikos 
įteisinimas), tikėtina, bent kažkiek 
pakeis vartotojų įpročius ir suma-
žins išmetamų produktų, kurie 
buvo pirkti likus daug laiko iki ga-
liojimo pabaigos, kiekį namuose.“

Tuo metu prekybos tinklo „Maxi-
ma“ pozicija kitokia. Komunikacijos 
ir korporatyvinių reikalų departa-
mento vadovė Indrė Trakimaitė-Šeš-
kuvienė sako: „Planų pardavinėti 
produktų, kurių galiojimo laikas yra 
pasibaigęs, bet jie dar yra tinkami 
vartoti, šiuo metu neturime.“ Anot 
departamento vadovės, stengiamasi 
atsakingai suplanuoti ir prognozuo-
ti, kiek reikės tam tikrų produktų, 

tačiau natūralu, jog atsiranda pro-
duktų, kurių lieka. Tuomet situacija 
sprendžiama kitaip. „Besibaigiančio 
galiojimo prekėms taikome net iki 
70 proc. nuolaidas ir mūsų klientai 
jas įsigyja. Likusius maisto produk-
tus, kurių su nuolaidomis neįsigi-
jo pirkėjai ir kuriuos vis dar saugu 
vartoti, atiduodame labdaros or-
ganizacijoms. Tuo tarpu prekybai 
ir žmonėms nebetinkamus vartoti 
maisto produktus atiduodame ūki-
ninkams, kurie jais šeria gyvulius, 
paukščius arba atliekas kompostuo-
ja. Taip pat dalį produktų atiduoda-
me perdirbimui į biodujas.“

Prekybos tinkle „Norfa“ pir-
kėjai taip pat kol kas negalės nu-
sipirkti pasibaigusio galiojimo 
maisto produktų. Kaip sakė tinklo 
atstovas spaudai Darius Ryliškis: 

Kalbant apie maisto produktų prekybą su jau pasibaigusiu galiojimo 
terminu, Valstybinė maisto ir veterinarijos tarnyba vartotojams prime-
na dažniausius mitus ir svarbiausius faktus:

*MITAS – „Nuo šiol galima prekiauti sugedusiais maisto produktais – 
sūriais, dešromis ir kitais produktais.“

*FAKTAS – Pasibaigus galiojimo terminui „Geriausias iki“, galima 
prekiauti nustatytą laiką (45 dienas), tik saugiais, fasuotais, negreitai gen-
dančiais maisto produktais, tokiais, kaip makaronai, konservai, riešutai, 
kruopos, miltai, kava.

*MITAS – „Po „Geriausias iki“ termino pabaigos produktų vartoti ne-
galima.“

*FAKTAS – „Geriausias iki“ siejamas su maisto kokybe. Pasibaigus to-
kiam terminui, maisto produktai yra dažnai tinkami vartoti, tačiau jų ko-
kybė jau gali būti pakitusi. Pvz. kava, nesuvartota iki ženklinimo etiketėje 
nurodytos datos, gali būti mažiau aromatinga.

*MITAS – „Žmonės bus klaidinami, kadangi pasibaigusio galiojimo 
produktai bus padėti šalia galiojančių produktų ir bus sunku juos atskirti.“

*FAKTAS – Tokie maisto produktai turi būti atskirti nuo produktų, ku-
rių tinkamumo terminas vis dar nepasibaigęs – turi būti skirta aiškiai pa-
ženklinta prekybos vieta (pvz. atskiri skyriai arba lentynos). Internetinėse 
parduotuvėse tokie produktai turi būti atskiroje skiltyje.

„Mes į tai žiūrėsime atsargiai. 
Stebėsime situaciją, kaip reaguo-
ja pirkėjai ir panašiai. Bet kol kas 
mūsų tinklo parduotuvėse ši prak-
tika netaikoma“. 

Marijampolės jaunimo orga-
nizacijų taryba „Apskritas stalas“ 
(MJOTAS) yra savarankiška, nepo-
litinė, pelno nesiekianti, stiprinanti 
ir įgalinanti savo narių veiklą, ats-
tovaujanti organizacijų-narių bei 
Marijampolės savivaldybės jaunimo 
interesams, jaunimo organizacija. 
Mūsų šūkis – vienyti, atstovauti, sti-
printi, tad ir toliau supažindinsime, 
kokią prasmę turi kiekvienas žodis. 

MJOTAS: jaunimas nėra tik ateities projektas
Vis dar dažnai girdime fra-

zę, jog jaunimas yra ateitis. 
Tačiau svarbu suprasti, kad 
jaunimas yra dabartis, jis yra 
veiklus ir noriai įsitraukia į 
įvairius procesus. Kviečiame 
susipažinti su Marijampolės 
jaunimo organizacijų taryba 
„Apskritas stalas“ ir pasinerti 
į svarstymus, kodėl jaunimas 
yra dabartis. 

Tęsinys 6 psl.  

„
„Geriausia iki“, kaip ir sako 

pavadinimas, yra rekomendacinė 
data. Daugybė produktų po šios 
datos yra išmetami, nors vis dar 
būna tinkami vartoti.

Martyno Klimašausko nuotrauka

Daivos Balčiūnės nuotrauka
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POLITIKŲ TRIBŪNA

Marijampolės politikų klausiame:
Kaip vertinate praėjusius metus iš savo, kaip Marijampolės politiko, perspektyvos? Ko tikitės iš Naujųjų? 

Gediminas AKELAITIS
Krikščionių sąjunga 

Mano, kaip gydytojo, politiko ir žmogaus pozi-
cija praėjusiam laikui, metams ta pati: „Dukart į 
tą  patį tekančios upės vandenį neįbrisi“. Kaip po-
litikui metai buvo  sėkmingi. Į savivaldybės Tary-
bą išvedžiau ketvirtą politinę partiją – Krikščio-
nių  sąjungą, prieš tai buvo LSDP, LSDS, LVŽS.

Visos perspektyvos priklauso nuo marijampo-
liečių politinio išprusimo, žiniasklaidos objekty-
vumo ir žurnalistų sąžiningumo.

Atėję 2024 m., mano nuomone, nieko gero ne-
žada. Skaičiais „rekordinį“ savivaldybės biudžetą 
„sugrauš“ infliacija. Degalų, elektros, šilumos, 
maisto, kuro kainų kilimas atsilieps gyventojų 
gyvenimo kokybei neigiamai.

Seimas, Vyriausybė priiminės populistinius 
priešrinkiminius sprendimus, kurių vykdymas 
bus užkrautas naujai išrinktam Seimui, Vyriau-
sybei, Prezidentui. Toliau bus vykdoma agresyvi, 
provokacinė, skaldanti visuomenę, supriešinanti 
žmones politika tiek viduje, tiek užsienyje. Blo-
gės žmonių su negalia, ligonių padėtis. Pritraukti 
jaunus specialistus nebus kaip, nes paprasčiau-
siai jie neruošiami. Manau, kad padaugės išva-
žiuojančių su šeimomis į užsienį.

Metų pabaiga priklausys nuo  Prezidento ir 
Seimo rinkimų rezultatų. Europarlamento rin-
kimai ir  rezultatai nei Lietuvai, nei Marijampo-
lei įtakos nedaro.

Eugenijus ALESIUS
LSDP

Politikos pasaulyje esu dar tik vienerius metus, 
todėl šie metai buvo kupini mokymosi ir naujų at-
radimų. Esu Aplinkos ir kaimo reikalų komiteto 
narys, todėl daugiausia dėmesio sutelkiau būtent 
aplinkosaugos ir kaimo reikalų sprendimams. 
Šiais metais turėjau galimybę daugiau įsigilinti į 
žmonių problemas, su jais bendrauti ir stengtis, 
kad kylančios problemos  netrukdytų oriai gyven-
ti. Nors ankstesniame darbe žinojau  visas kaimiš-
kąsias problemas, tačiau lankydamiesi įvairiuose 
ūkiuose mes, komiteto nariai, pasisėmėme nau-
jų idėjų, patirčių. Dar geriau supratome ir išgir-
dome gyventojų išgyvenimus ir nuogąstavimus. 
Tikiu, kad ateinantys metai leis dar labiau  įsi-
gilinti į problemas, jas spręsti konstruktyviau ir 
efektyviau. Susitelkimas, bendrystė ir darbas dėl 
bendro tikslo – tai tikslai, kurių sieksime kartu 
su savo komanda, kad gyventojai galėtų džiaugtis 
gerėjančia gyvenimo kokybe.

juos jau septintą kartą iš eilės laimėjo socialde-
mokratai. Tokia daugiau kaip 20 metų besitę-
sianti vienos partijos vienvaldystė kelia didelę 
nepotizmo, diktato, korupcijos rizikų tikimybę. 
Diktato apraiškos pasireiškė iš karto po rinki-
mų, kai per keturis mėnesius socialdemokra-
tų dauguma savivaldybės Taryboje, opozicijai 
prieštaraujant, priėmė sprendimus, dėl kurių 
darbo savivaldybės įstaigose ir įmonėse neteks 
beveik 100 žmonių. To priežastis 10-ies lopše-
lių – darželių sujungimas į vieną įstaigą, 8-ių 
viešosios bibliotekos skyrių kaimo vietovėje pa-
naikinimas ir  UAB „Marijampolės butų ūkis“ 
prijungimas prie UAB „Sūduvos vandenys“. Šie 
nelogiški optimizavimo veiksmai daromi ne-
paisant to, kad pernai metų eigoje savivaldybės 
biudžetas dėl viršplaninių pajamų ir papildomų 
dotacijų padidėjo beveik 10 mln. eurų. 

Kadangi ir 2024 metais nenusimato jokios 
finansinės krizės, o savivaldybės biudžetas bus 
dar didesnis, noriu tikėti, kad Naujaisiais me-
tais savivaldybės valdantieji dar atsitokės ir 
planuojamos panaikinti žmonių darbo vietos 
bus išsaugotos. 

Kęstutis TUMELIS
LVŽS

Kaip naujas politikas, neturiu galimybės pa-
lyginti savo darbo rezultatų su praeitais metais, 
tačiau vertindamas tai, kiek pavyko pasiekti 
sprendimų dėl Marijampolės žmonių, manau, 
vertinčiau savo progresą teigiamai.

Asmeniškai man pradžia buvo pilna iššūkių. 
Kadangi buvome visiškai naujai iškepti Tary-
bos nariai, teko visus įstatymus ir Tarybos na-
rio pareigas ir teises aiškintis patiems. Gal tai 
ir gerai, nes dėl šios priežasties pavyko vykdyti 
Tarybos nario pareigas pagal įstatymo raidę, o 
ne pagal kažkieno nusistovėjusią tvarką.

Dėl to kilo labai daug nesutarimų, kuriuos 
pavyko išspręsti. Atsirado ir prisijungimai prie 
duomenų valdymo sistemos, ko prieš tai nebuvo.

Mano tikslai naujiems metams labai ambi-
cingi. Sieksiu išgyvendinti iš politikų patyčias, 
nors tai gal ir ne mano galioje, tačiau pasi-
stengti galima. Ateinančių metų prioritetuose 
yra įtraukta daug LVŽS programoje nurody-
tų siekių, tačiau papildomai bandysiu skatin-
ti savivaldą diegti nemokamą pavėžėjimą, nes 
dabartiniai skaičiavimai rodo, jog tai padaryti 
Marijampolės mieste būtų labai naudinga. Ti-
kiuosi to pasiekti ateinančiais metais. Tai mano 
ambicingas tikslas, nors kelioms kadencijoms 
prieš mane to nepavyko padaryti.

Vaida PITUŠKIENĖ
TS-LKD

Praėjusieji metai Marijampolės savivaldy-
bei buvo ganėtinai turiningi – ženkliai augo 
savivaldybės biudžetas, buvo įgyvendinami 
einamieji infrastruktūriniai projektai, ruošia-
masi naujiems nacionalinio ir Europos Sąjun-
gos (ES) lygio projektams (pvz. Tūkstantmečio 
mokyklų).

Nepaisant to, kartėlį palieka prasidėjęs re-
organizavimo ir optimizavimo vajus, kuris 
paženklintas skubėjimu bei labai abstrakčiais 
finansiniais skaičiavimais, neįvertinant pasek-
mių pertvarkomose srityse dirbantiems žmo-
nėms ir viešųjų paslaugų kokybei. Vis dar lieka 
nesprendžiamas didžiausias iššūkis – įvairių 
sričių specialistų trūkumas Marijampolės sa-
vivaldybėje.

Dėl to ateinantiems metams palinkėčiau 
glaudesnės bendravimo ir bendradarbiavimo 
kultūros Marijampolės politikoje bei ryškios 
savivaldos vadovų lyderystės sprendžiant es-
mines problemas ne tik per aritmetinę skaičių 
politiką, bet ir kuriant patogią, motyvuojančią 
gyventi aplinką bei gerinant viešąsias švietimo, 
medicinos, kultūros, socialines ir kitas paslau-
gas Marijampolės savivaldybėje.

Kęstas SPŪDYS
Demokratų sąjunga „Vardan Lietuvos“

Kaip Marijampolės politikas, atstovau-
jantis Demokratų sąjungai „Vardan Lietu-
vos“,  praėjusius metus vertinu kaip savotišką 
demokratijos egzaminą. Ir nors savivaldos 
rinkimų rezultatai demokratijai susiklostė gana 
nesėkmingai, daug svarbiau tai, kas įvyko po 
rinkimų. Kai jau atrodė, jog viskas nuspręsta ir 
valdantieji ketverius metus šeimininkaus, kaip 
norės – vienašališkai uždarinės bibliotekas, 
darželius, mokyklas, jungs kaimus, seniūnijas, 
įstaigas ir pan., o sau palankiems politikams ir jų 
šeimos nariams kurs „šiltas“ vietas – įvyko lūžis: 
žmonės,  pasitelkdami demokratijos priemo-
nes, nusprendė netylėti ir sustabdė valdančiųjų 
„autokratijos buldozerį“, išsaugodami visus 
Marijampolės savivaldybės kaimus. Tai pirmasis 
precedentas per kelis Marijampolės savivaldybės 
socialdemokratų valdymo dešimtmečius, kai 
žmonių balsas buvo stipresnis nei politikų 
valdžia.

Žvelgiant į Naujuosius, labai tikiuosi dar 
didesnio žmonių aktyvumo, ypač per rinkimus, 
kurių nusimato rekordiškai daug, ir labai tikiu, 
kad tik demokratijos pergalė gali padidinti 
žmonių pasitikėjimą valdžios atstovais.

Kęstutis TRAŠKEVIČIUS
TS-LKD

Praėjusiais metais vyko Marijampolės sa-
vivaldybės tarybos rinkimai, kuriuose rinkėjai 
man vėl išreiškė pasitikėjimą. Tad šia prasme 
metus galėčiau vertinti kaip sėkmingus. Tačiau 
bendri rinkimų rezultatai yra neraminantys, nes 
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„
MJOTAS yra skėtinė jau-

nimo organizacija, vienijanti 14 
kitų jaunimo organizacijų Mari-
jampolės savivaldybėje.

Aušra ir Judita visiems linki kuo dau-
giau  žmogiškumo

Atrologija tiki ne visi, tačiau daž-
nas mūsų, metams besibaigiant, 
atsigręžiam atgal ir įvertiname, ko 
pasiekėme ar ką, galbūt, darėme ne 
taip. Tuo pačiu, Naujiesiems prasi-
dedant, brėžiame naujus tikslus. Ir 
tikime, kad sėkmės Drakonas neat-
neš. Ji – mūsų pačių rankose. 

O kartais mums reikia visai ne-
daug, kad būtume laimingi. Tiesiog 
– daugiau gerumo. 

Dar prieš šventes Marijampolės 
mokyklų pradinukai miestiečiams 
dalino Gerumo angelus ir nuo-
širdžius linkėjimus, sušildančius 
širdis ir įkvepiančius vilties, kad 
2024-ieji bus bent kiek geresni nei 
praėjusieji. 

„Gerumo angelų“ akciją kasmet 
organizuojančios Lietuvos pradinio 

Palinkėkime vieni kitiems gerumo
Štai ir prasidėjo Naujieji 2024-ieji, Drakono metai. Astrolo-

gai žada, kad jie turėtų būti sėkmingi, mat, pagal rytiečių as-
trologiją, Drakonas – sėkmės, galybės, išminties simbolis. Jis 
simbolizuoja patį gyvenimą ir gerovės augimą: turtus, darną ir 
ilgaamžiškumą. 

Gintarė Sabaliauskienė

ugdymo asociacijos Marijampolės 
skyriaus pirmininkė Liuba Stanke-
vičienė įsitikinusi, kad metų san-
kirtoje labai svarbu mokyti vaikus 
(tuo pačiu to mokosi ir visi sutikti 
suaugusieji) sakyti vieni kitiems ge-
rus žodžius, jų rasti, nebijoti prieiti 
prie nepažįstamo ar jam nusišypso-
ti ir taip padaryti dieną šviesesne. 
„Sutinkam ir daug vienišų žmonių, 
matom daug džiaugsmo ašarų aky-
se. Ir tai, kad labai paprastu būdu 
kažkam gali suteikti bent lašelį lai-
mės, atperka viską“. 

Pakalbinti praeiviai pripažino, 
kad gerumas (plačiąja prasme) šian-
dien yra tai, ko mums visiems labai 
trūksta. „Tikrai trūksta. Labai norė-
tųsi, kad į visų širdis pasibelstų tas 
gerumas“, –  sako Aušra ir Judita.

„Trūksta. Ypač vienišiems žmo-
nėms, manau, trūksta tai pajausti. 
O mums visiems trūksta noro ar 
laiko dalintis tuo gerumu“, – įsitiki-
nusi Vilma.

„Tikrai galėtų būti daugiau to 
gerumo. Daugiau šypsenų veiduo-
se, daugiau šiltų žvilgsnių, daugiau 
džiaugsmo širdyse“, – mano Violeta.

„Gal gerumo ir netrūksta, bet 
dažnam pritrūksta laiko pagalvo-
ti ir kitam pasakyti kad ir papras-
čiausią gerą žodį. O gal dažnai ir 
pamirštame... Todėl ir norėtųsi 
visiems palinkėti tiesiog daugiau 
šypsotis ir šviesiom mintim dalin-
tis su aplinkiniais. Daugiau maty-
ti gražius, gerus dalykus ir į viską 
žvelgti optimistiškai“, – linki LPU-
PA Marijampolės sk. pirmininkė 
Liuba Stankevičienė.

Dalinamės ir kitų marijampo-
liečių linkėjimais Miesto laikraščio 
skaitytojams:

„Kad šie metai būtų bent jau ne 

blogesni nei praėjusieji, kad būtų 
ramūs, kad sveikatos netrūktų. Na, 
ir laimės, žinoma. Kad kuo daugiau 
žmonių būtų laimingi. Ir, kad karo 
nebūtų“, – Violeta.

„Kad kiekvienas turėtume di-
desnius ar mažesnius sparnus bent 
kartais pakilti aukščiau savo rūpes-
čių ir bent kartais atrasti jaukų ir 
šiltą ramybės uostą“, – Vilda.

„Žmogiškumo, santarvės, supra-
tingumo. Ir, žinoma, kad sveikatos 
nepritrūktų“, – Aušra.

„Daugiau šypsenų, gerų emoci-
jų, vieniems su kitais elgtis malo-
niau, draugiškiau ir kuo dažniau 
vieni kitiems šypsotis“, – Judita. 

Miesto laikraštis taip pat prisi-
deda prie gerumo ir šilumos lin-
kėjimų marijampoliečiams – kad 
visko šiemet turėtume daugiau: 
draugų, apkabinimų, spalvų, mu-
zikos, džiaugsmo, meilės, dėkin-
gumo ir visko, ko pernai šiek tiek 
pritrūko! 

Mokytoja L. Stankevičienė kasmet bu-
ria miesto pradinukus gerumui. To 
linki ir marijampoliečiams

Vilma ir Vilda tiki, kad visiems  pavyks 
rasti laiko dalintis gerumu

Gerumo angelu apdovanota Violeta 
žmonėse pasigenda šypsenų ir šiltų 
žvilgsnių

Gintarės Sabaliauskienės nuotraukaGintarės Sabaliauskienės nuotrauka

Gintarės Sabaliauskienės nuotraukaGintarės Sabaliauskienės nuotrauka

MJOTAS: jaunimas nėra tik ateities projektas
MJOTAS yra skėtinė jaunimo 

organizacija, vienijanti 14 kitų jau-
nimo organizacijų Marijampolės 
savivaldybėje. Šiai funkcijai atlikti 
yra organizuojamos skirtingos ap-
imties veiklos, tokios kaip vadovų 
klubai, skirti aptarti esamą situa-
ciją ir pasidalinti gerąja patirtimi, 
visuotinis susirinkimas bei darbo 
grupės, skirtos pozicijų poreikiui 
išsiaiškinti ir jas parengti. 

Be šių vidinių veiklų taip pat ga-
lima išskirti ir visuomenei skirtas 
veiklas – MJOTAS Padėkos vaka-
ras, jaunimo miestelis, jaunimo 
naktis. Šių renginių metu kviečiame 
organizacijas nares būti kartu, pasi-
džiaugti vieni kitų veikla ir pasie-
kimais bei skleisti žinią apie save. 
Taip pat verta atkreipti dėmesį, jog 
kartu su organizacijomis siekiame 
vienyti ir moksleiviško amžiaus 

jaunuolius, kviesdami juos dalyvau-
ti jaunimo naktyje mokykloje. 

Atstovavimo funkcija – ne ką 
mažiau svarbi dalis, tačiau neapsi-
ribojanti vien tik nuobodžiu darbu. 
Siekiant tikslingai atstovauti jauni-
mo nuomonei, organizuojama daug 
veiklų poreikiui atrasti: diskusijos 
įvairiomis temomis su jaunimu ir 
visuomenės veikėjais, mokymai 
apie atstovavimą, kūrybinės dirbtu-
vės, pokalbis su meru. Atradus po-
reikį, formuojamos pozicijos, kurios 
vėliau teikiamos svarstyti Marijam-
polės savivaldybės administracijai. 
Džiaugiamės, kad jaunimas išsako 
savo mintis ir padeda suprasti, kas 
yra aktualu. 

Trečioji – stiprinimo – veiklos 
sritis yra bene svarbiausia, apimanti 
tiek jaunimo organizacijas, tiek jau-
nus asmenis. Čia vykdomi ir susiti-
kimai su jaunimo organizacijomis, 

ir mokymai įvairiomis temomis, ir 
kelias dienas trunkantys žiemos bei 
vasaros forumai. Šių veiklų tikslas – 

stiprinti jaunų žmonių kompetenci-
jas, minkštuosius įgūdžius, būtinus 
sėkmingam darbui jaunimo orga-
nizacijoje ar komandoje. Jaunimo 
įgūdžiai stiprinami ne tik mokymų 
metu, bet ir neformalaus bendra-
vimo, patirčių pasidalinimo metu, 
tokiu būdu dar geriau susipažįs-
tant, mezgant kontaktus ir ieškant 
bendrų požiūrio taškų. 

Galiausiai, skatiname savanorys-
tę ir pilietiškumą, orientuodamiesi 
į komunikacijos kampanijas socia-

liniuose tinkluose ir diskusijas šio-
mis temomis. Jauni žmonės noriai 
dalyvauja tiek diskusijose apie sava-
norystę su savo bendraamžiais, tiek 
apie pilietiškumą su Šaulių sąjungos 
atstovais, siekdami išgirsti atsaky-
mus į rūpimus klausimus ir išsklai-
dyti mitus. Socialiniuose tinkluose 
siekiame pateikti naudingą ir aktu-
alią informaciją, jog jaunas žmogus 
galėtų lengvai rasti atsakymus. 

Akivaizdu, kad jaunimas veikia, 
daro ir dalyvauja jau dabar, tad jau-
nimas yra daugiau nei tik ateitis. 

Marijampolės jaunimo organi-
zacijų tarybos „Apskritas stalas“ 
veiklos yra dalinai finansuojamos 
Jaunimo reikalų agentūros ir Mari-
jampolės savivaldybės. 

Marijampolės jaunimo 
 organizacijų tarybos 

„Apskritas stalas“ informacija 

Atkelta iš 4 psl.  
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Praėjusio kryžiažodžio atsakymai:

PROGRAMA
2024-01-08 - 2024-01-14

Atsakymų laukiame iki 2024 m. sausio 15 d.

PIRMADIENIS 2024 01 08
07:30 Marijampolės savaitė k.
08:00 Delfi diena k. 
08:50 Dienos klausimas k.
09:40 Marijampolės savaitė k.
10:10 Be spalvų: 
priklausomybės k.
10:35 Senjorų avilys k.
11:00 Marijampolės savaitė k.
11:30 Noriu daugiau k.
12:00 Skaitmeninė karta k.
12:20 Žuvys kalba k.
13:00 Marijampolės savaitė k. 
13:30 Iš esmės k. 
14:20 Delfi diena k.
15:10 Dienos klausimas k.
16:00 Nesuklaidinti k. 
16.50 Delfi diena 
17:40 Dienos klausimas 

18:30 Marijampolės TV žinios
19:00 Alfa taškas
19:30 Ekovirusas
20:00 Marijampolės TV žinios k.
20:30 Įjunkim šviesą
21:00 Tvarumo ministerija 
21:30 Duok leteną 
22:00 Marijampolės TV žinios k.
22:30 Programos pabaiga

ANTRADIENIS 2024 01 09
07:30 Marijampolės TV žinios k.
08:00 Delfi diena k.
08:50 Dienos klausimas k.
09:40 Marijampolės TV žinios k.
10:10 Alfa taškas k.
10:35 Ekovirusas k. 
11:00 Marijampolės TV žinios k.
11:30 Įjunkim šviesą k.
12:00 Tvarumo ministerija k.
12:30 Duok leteną k.
13:00 Marijampolės TV žinios k.
13:30 Nesuklaidinti k. 
14:20 Delfi diena k.
15:10 Dienos klausimas k.

16:00 Iš esmės
16:50 Delfi diena
17:40 Dienos klausimas 
18:30 Marijampolės TV žinios
19:00 Alfa taškas
19:30 Suprasti Rusiją 
20:00 Marijampolės TV 
žinios k.
20:30 Sveikatos IQ
21:00 Gyvenimo ritmu k.
21:30 Senjorų avilys 
22:00 Marijampolės TV 
žinios k.
22:30 Programos pabaiga

TREČIADIENIS 2024 01 10
07:30 Marijampolės TV 
žinios k.
08:00 Delfi diena k.
08:50 Dienos klausimas k.
09:40 Marijampolės TV 
žinios k.
10:10 Alfa taškas k.
10:35 Suprasti Rusiją k.
11:00 Marijampolės TV žinios k.

11:30 Sveikatos IQ k.
12:00 Gyvenimo ritmu k. 
12:30 Senjorų avilys k.  
13:00 Marijampolės TV žinios k.
13:30 Iš esmės k.
14:20 Delfi diena k.
15:10 Dienos klausimas k.
16:00 Iš esmės 
16:50 Delfi diena
17:40 Dienos klausimas 
18:30 Marijampolės TV žinios
19:00 Alfa  taškas
19:30 Finansų akademija k.
20:00 Marijampolės TV žinios k.
20:30 Atraskime Sūduvą k.
21:00 Ekonomika šiandien 
21:30 Tarp keturių sienų 
22:00 Marijampolės TV 
žinios k.
22:30 Programos pabaiga

KETVIRTADIENIS 2024 01 11
07:30 Marijampolės TV žinios k.
08:00 Delfi diena k.
08:50 Dienos klausimas k.
09:40 Marijampolės TV žinios k.
10:10 Alfa taškas k. 
10:35 Finansų akademija k.
11:00 Marijampolės TV žinios k.
11:30 Atraskime Sūduvą k.
12:00 Ekonomika šiandien k.
12:30 Tarp keturių sienų k. 
13:00 Marijampolės TV žinios k.
13:30 Iš esmės k.
14:20 Delfi diena k.
15:10 Dienos klausimas k.
16:00 Iš esmės
16:50 Delfi diena
17:40 Dienos klausimas 
18:30 Marijampolės TV žinios
19:00 Alfa taškas
19:30 Alfa savaitės interviu 
20:00 Marijampolės TV žinios k.
20:30 Verslios mamos k.
21:00 Tėvystė praktiškai
21:30 Kuriantys Lietuvą. 
Pameistrystė 
22:00 Marijampolės TV žinios k.
22:30 Programos pabaiga

PENKTADIENIS 2024 01 12
07:30 Marijampolės TV žinios k.
08:00 Delfi diena k.
08:50 Dienos klausimas k.
09:40 Marijampolės TV žinios k.
10:10 Alfa taškas k.
10:35 Alfa savaitės interviu k.
11:00 Marijampolės TV žinios k.
11:30 Verslios mamos k.
12:00 Tėvystė praktiškai k.
12:30 Kuriantys Lietuvą. 
Pameistrystė k. 
13:00 Marijampolės TV žinios k.
13:30 Iš esmės k.
14:20 Delfi diena k.
15:10 Dienos klausimas k.
16:00 Iš esmės 
16:50 Delfi diena

17:40 Dienos klausimas 
18:30 Marijampolės TV žinios
19:00 Alfa taškas
19:25 Be spalvų: 
Priklausomybės
20:00 Marijampolės TV 
žinios k.
20:30 Noriu daugiau
21:00 Skaitmeninė karta
21:20 Žuvys kalba 
22:00 Marijampolės TV 
žinios k.
22:30 Programos pabaiga

ŠEŠTADIENIS 2024 01 13
08:00 Savaitgalis su muzika
09:30 Marijampolės TV žinios k. 
10:00 Ekovirusas k.
10:30 Įjunkim šviesą k.
11:00 Tvarumo ministerija k. 
11:30 Duok leteną k.
12:00 Suprasti Rusiją k.
12:30 Sveikatos IQ k.
13:00 Gyvenimo ritmu k.
13:30 Senjorų avilys k. 
14:00 Kuriantys Lietuvą. 
Pameistrystė k. 
14:30 Finansų akademija k.
15:00 Atraskime Sūduvą k.
15:30 Ekonomika šiandien k.
16:00 Sveikinimų koncertas 
16:30 Marijampolės savaitė, 
sportas, orai
17:00 Tarp keturių sienų k.
17:30 Išradėjų biuras 
17:45 Skaitmeninė karta
18:00 Suprasti Rusiją k.
18:30 Sveikatos IQ k.
19:00 Savaitgalis su muzika
22:00 Programos pabaiga

SEKMADIENIS 2024 01 14
08:00 Savaitgalis su muzika
10:30 Šv. Mišių tiesioginė 
transliacija iš Marijampolės 
Šv. Jono Pauliaus II parapijos
11:30 Atraskime Sūduvą k.
12:00 Ekonomika šiandien k.
12:30 Tarp keturių sienų k.
13:00 Alfa savaitės interviu k. 
13:30 Geroji naujiena 
14:00 Marijampolės savaitė, 
sportas, orai k.
14:30 Kuriantys Lietuvą. 
Pameistrystė k. 
15:00 Sveikinimų koncertas k. 
15:30 Sveikatos laikas 
16:20 Verslios mamos k.
16:50 Tėvystė praktiškai k.
17:10 Be spalvų: 
Priklausomybės k. 
17:45 Noriu daugiau k.
18:15 Skaitmeninė karta k. 
18:30 Žuvys kalba k. 
19:00 Galim kartu k. 
19:30 Kaip padėti sau k. 
20:00 Savaitgalis su muzika
22:00 Programos pabaiga

Vertikaliai: Oslas. Peras. Karas. Saiga. Amilozė. Rajos. Spėja. Inas. 
Tegul. Sai. Žinosi. IV. Justina. Tak. Riazanė. Rasakila. 
Horizontaliai: Bjork. Pekaris. Ramanauskas. Arijai. Salos. Itar. SOS. 
Inana. Žvakės. Susėsti. PEN. Apibėgo. Jus. Batalistika. 
Pažymėtuose langeliuose: Egoizmas.


